



AEHRENKLANZ *minimal-shoes for big sizes*

Übersicht über Größen & Maße *sizes & measurements guide*

	mindest. bis maxi. Fußlänge/ minimum to maximum length of foot in cm	Schuh-Innenlänge/ inner shoe length in cm	französischer Stich = EU Größe EU size	Japanese size	UK size	US size for children and men (also use for women)	inner shoe length in inches
youth and adult sizes / Jugend- und Erwachsenen-Größen	21,1-21,7	22,7	34	20,5	nearly 2	nearly 3	nearly 9
	21,8-22,4	23,4	35	21,5	2 1/2	3 1/2	nearly 9 1/4
	22,5-23,1	24,1	36	22,5	3 1/2	4 1/2	9 1/2
	23,1-23,7	24,7	37	23	4	5	9 3/4
	23,8-24,4	25,4	38	24	5	6	10
	24,5-25,1	26,1	39	25	nearly 6	nearly 7	10 3/8
	25,1-25,7	26,7	40	25,5	6 1/2	7 1/2	10 1/2
	25,8-26,4	27,4	41	26,5	nearly 7 1/2	nearly 8 1/2	10 3/4
	26,4-27	28	42	27	8	9	11
	27,1-27,7	28,7	43	28	9	10	11 3/8
	27,8-28,4	29,4	44	28,5	9 1/2	10 1/2	11 1/2
	28,5-29,1	30,1	45	29,5	10 1/2	11 1/2	nearly 11 7/8
	29,1-29,7	30,7	46	30	11 1/4	12 1/4	12 1/8
	29,8-30,4	31,4	47	31	12	13	12 3/8

Generell gilt (wir haben bereits für dich gerechnet):

Gebe für eine optimale Passform beim ausgewachsenen Fuß ca. 10mm dazu und du erhältst deine benötigte Schuh-Innenlänge. Bist du dir unsicher, nehme lieber die nächst größere Nummer und evtl. eine extra Einlegesohle. Addiere beim Kinderfuß 10 bis 16mm zur Fußlänge, damit der Fuß noch Platz zum Reinwachsen hat. Kinderfüße wachsen durchschnittlich 1mm pro Monat, oft langsamer, manchmal schneller... Kontrolliere bei jungen Kindern alle 3, bei älteren Kindern alle 6 Monate die Schuhgröße. Wenn vorn nur noch 6mm Platz ist, solltest du spätestens zur nächsten Größe wechseln. Gebe nie mehr als 17mm dazu, sonst stolpert man eventuell und der Schuh sitzt nicht richtig. Nicht übertragbar auf andere Marken, besonders nicht auf Schuhe mit steifen Sohlen und anderen Schuhformen!

general rule (we calculated already for you):

For a perfect fit add ca. 10mm (3/8 inches) to the length of grown-up feet and you get your required inner shoe length. If you are unsure, better take the next bigger size and maybe insert an additional insole. Add 10-16mm (3/8-5/8 inches) to the real length of a child's foot to allow it to grow. Feet of children grow about 1mm (1/32 inch) per month, often slower, sometimes faster... Check the size of young children every 3 months and of older children every 6 month. When only 6mm (1/4 inch) are left between toes and shoe you should proceed to the next bigger size. Never add more than 17mm (5/8 inches) to the foot, otherwise you risk stumbling and the shoe won't fit well. This doesn't apply to shoes of other brands, especially not to shoes with stiff soles and different shapes!